

Biography



Sultan Khalid Almorqi obtained a bachelor degree in electrical and electronics engineering at the Herriot Watt University in Edinburgh in Scotland. He went on to complete his PhD at Herriot Watt in 2009. He returned to Saudi Arabia and worked at the Border Guard, Ministry of Interior (MOI)

In 2010 he joined KACST as Radar systems engineer in the newly established centre for Advanced Sensors and Electronic Defence (ASED). He was promoted to Deputy Director Scientific Affairs in 2011. In June 2012 he became the Director of ASED.

Dr Sultan published extensively on folded waveguide resonators and has published and co-published 22 papers. He is member of the IEEE society for electrical and electronic engineers, the Communications Society of America (MCS), the Saudi Council of Engineers, a member of the Board of Directors of the Saudi Telecommunications Engineering and Chairman of Scientific and cultural Division in Saudi Telecommunications Society (STS).

He was elected to be the president of Saudi AOC Chapter in mid of 2013.

سلطان بن خالد المورقي حاصل على درجة الدكتوراة في مجال الهندسة الكهربائية والإلكترونية من جامعة هيرت وات ببريطانيا. وعاد بعدها لإكمال عمله كضابط اتصالات بمديرية حرس الحدود التابعة لوزارة الداخلية.

التحق للعمل بمركز المستشعرات والإلكترونيات الدفاعية المتقدمة التابع لمدينة الملك عبدالعزيز للعلوم والتقنية بوظيفة مساعد بحث و رئيس قسم النظم الرادارية. وفي عام 2011 تم تعيينه مساعد للمشرف للشؤون العلمية. وفي العام 2012 أصبح المشرف على مركز المستشعرات والإلكترونيات الدفاعية المتقدمة.

الدكتور سلطان نشر عدد من الأبحاث و 22 ورقة علمية في مجال المرشحات كباحث رئيس و كباحث مساعد, كما أنه عضو في الجمعيات والهيئات التالية:

- جمعية المهندسين الكهربائيين والإلكترونيين (IEEE)
- جمعية الاتصالات الأمريكية (MCS)
- الهيئة السعودية للمهندسين

وهو أيضاً رئيس اللجنة العلمية والثقافية بالجمعية السعودية للاتصالات, وعضو مجلس إدارة في جمعية هندسة الاتصالات السعودية.

في منتصف عام 2013, تم انتخابه ليصبح رئيس الفصل السعودي برابطة الحرب الإلكترونية الدولية.